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Protokół Nr XXXIX/2018 

z XXXIX sesji Rady Gminy w Sobolewie, która odbyła się w dniu 14 czerwca 2018 r. w sali 

konferencyjnej Urzędu Gminy w Sobolewie. 

 

Godzina rozpoczęcia – 1010 

Godzina zakończenia – 1225 
 

Obradom przewodniczył Karol Marcinkowski – Przewodniczący Rady Gminy                                  

w Sobolewie. 

Protokolant obrad – Mariola Kępka. 

Stan rady – 15 radnych. 

Obecnych – 14 radnych. Nieobecny radny Marian Lipiec. 

 

Ponadto w sesji uczestniczyli: 

1. Andrzej Koszutski – Wójt Gminy Sobolew, 

2. Grażyna Napora – Skarbnik Gminy Sobolew, 

3. Grzegorz Mikulski – radca prawny, 

4. Ewa Szaniawska – Główna Księgowa Placówek Oświatowych, 

5. Sołtysi z sołectw Gminy Sobolew, 

6. Dyrektorzy szkół i przedszkoli, 

7. Przedstawiciel Wojskowej Komendy Uzupełnień w Garwolinie Andrzej Chojnacki, 

8. Mieszkańcy Gminy.  

 

 

Załączniki do protokołu stanowią: 

1. Lista obecności radnych – załącznik nr 1, 

2. Lista obecności sołtysów – załącznik nr 2, 

3. Lista obecności zaproszonych gości – załącznik nr 3, 

4. Lista obecności dyrektorów szkół i przedszkoli – załącznik nr 4, 

5. Podjęte uchwały: 

 uchwała Nr XXXIX/286/2018 Rady Gminy w Sobolewie z dnia 14 czerwca 2018 r. 

w sprawie określenia w drodze Regulaminu wysokości stawek dodatków: za wysługę lat, 

motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy oraz szczegółowych warunków 

przyznawania tych dodatków; szczegółowych warunków obliczania i wypłacania 

wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw; kryteria i tryb 

przyznawania nagród – dla nauczycieli zatrudnianych w szkołach i przedszkolach 

prowadzonych przez Gminę Sobolew.; 

 uchwała Nr XXXIX/287/2018 Rady Gminy w Sobolewie z dnia 14 czerwca 2018 r. 

w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu udzielania ulg w spłacie 

należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny, przypadających Gminie 

Sobolew lub jej jednostkom organizacyjnym, warunków dopuszczalności pomocy 

publicznej w przypadkach, w których ulga stanowić będzie pomoc publiczną oraz 

wskazania organu lub osoby uprawnionych do udzielenia tych ulg; 

 uchwała Nr XXXIX/288/2018 Rady Gminy w Sobolewie z dnia 14 czerwca 2018 r. 

w sprawie zamiaru zmiany przebiegu części gminnej sieci wodociągowej w Sobolewie; 

 uchwała Nr XXXIX/289/2018 Rady Gminy w Sobolewie z dnia 14 czerwca 2018 r. 

zmieniająca uchwałę w sprawie zarządzenia na terenie Gminy Sobolew – poboru podatków: 

od nieruchomości, rolnego i leśnego – od osób fizycznych w drodze inkasa, wyznaczenia 

inkasentów i określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso; 

 uchwała Nr XXXIX/290/2018 Rady Gminy w Sobolewie z dnia 14 czerwca 2018 r. 

zmieniająca uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę, w trybie 
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bezprzetargowym – zabudowanej nieruchomości gruntowej, stanowiącej własność Gminy 

Sobolew; 

 uchwała Nr XXXIX/291/2018 Rady Gminy w Sobolewie z dnia 14 czerwca 2018 r. 

w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub 

roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru lub znajdującym się w gminnej 

ewidencji zabytków, usytuowanych na terenie Gminy Sobolew; 

 uchwała Nr XXXIX/292/2018 Rady Gminy w Sobolewie z dnia 14 czerwca 2018 r. 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sobolew na lata 2018-2022; 

 uchwała Nr XXXIX/293/2018 Rady Gminy w Sobolewie z dnia 14 czerwca 2018 r. 

w sprawie zmian w budżecie Gminy Sobolew na 2018 rok; 

 uchwała Nr XXXIX/294/2018 Rady Gminy w Sobolewie z dnia 14 czerwca 2018 r. 

w sprawie udzielenia pomocy finansowej w postaci dotacji celowej dla Powiatu 

Garwolińskiego; 

 uchwała Nr XXXIX/295/2018 Rady Gminy w Sobolewie z dnia 14 czerwca 2018 r. 

w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Gminy Sobolew wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2017 r.; 

 uchwała Nr XXXIX/296/2018 Rady Gminy w Sobolewie z dnia 14 czerwca 2018 r. 

w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Sobolew – absolutorium z tytułu wykonania budżetu 

za 2017 r. 

 

Pkt – 1 

Otwarcie obrad 

Przewodniczący Rady Gminy w Sobolewie Karol Marcinkowski otworzył XXXIX sesję Rady 

Gminy w Sobolewie. Powitał Wójta Gminy, Skarbnika Gminy, radnych, sołtysów, 

przedstawiciela Wojskowej Komendy Uzupełnień w Garwolinie majora Andrzeja 

Chojnackiego oraz przybyłych mieszkańców. 

 

Poinformował, że ustawowy skład Rady Gminy w Sobolewie wynosi 15 radnych, w sesji 

uczestniczy 11 radnych, co stanowi kworum, a zatem można obradować i podejmować 

prawomocne uchwały. 

 

Pkt – 2 

Przyjęcie porządku obrad 

Przewodniczący zapytał, czy ktoś ma propozycje zmian porządku obrad.  

Wójt złożył dwa wnioski o dodanie następujących punktów: 

1. „Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Gminy Sobolew z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 

2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie za 2017 r.”.  

2. „Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w postaci dotacji celowej dla 

Powiatu Garwolińskiego”. 

 

Przewodniczący zarządził głosowanie w sprawie pierwszego wniosku o dodanie pkt. 

„Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Gminy Sobolew z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 

2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie za 2017 r.” – jako pkt. 6. 

W głosowaniu uczestniczyło 11 radnych. Nieobecni radni: Danuta Błachnio, Marian Lipiec, 

Anna Sowa i Mirosław Śliz.    

głosów “za” - 11 

głosów “przeciw“ - 0 

głosów “wstrzymujących się” - 0 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie. 
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Przewodniczący zarządził głosowanie w sprawie drugiego wniosku o dodanie pkt. 18. 

„Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w postaci dotacji celowej dla 

Powiatu Garwolińskiego”.  

W głosowaniu uczestniczyło 11 radnych. Nieobecni radni: Danuta Błachnio, Marian Lipiec, 

Anna Sowa i Mirosław Śliz.    

głosów “za” - 11 

głosów “przeciw“ - 0 

głosów “wstrzymujących się” - 0 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie. 

Przewodniczący odczytał porządek obrad po dokonanych zmianach. 

1. Otwarcie obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XXXVIII sesji Rady Gminy w Sobolewie odbytej w dniu 19 kwietnia 

2018 r. 

4. Wystąpienie przedstawicieli Wojskowej Komendy Uzupełnień w Garwolinie. 

5. Informacja Wójta z realizacji uchwał Rady Gminy podjętych na sesji Rady Gminy w dniu 

19 kwietnia 2018 r. oraz z działalności międzysesyjnej. 

6. Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Gminy Sobolew z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 

2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie za 2017 r. 

7. Informacja z działalności Rady Powiatu. 

8. Informacja Przewodniczących Stałych Komisji Rady Gminy z działalności Komisji 

między sesjami. 

9. Omówienie organizacji dożynek. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie określenia w drodze Regulaminu wysokości stawek 

dodatków: za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy oraz 

szczegółowych warunków przyznawania tych dodatków; szczegółowych warunków 

obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych 

zastępstw; kryteria i tryb przyznawania nagród – dla nauczycieli zatrudnianych w szkołach 

i przedszkolach prowadzonych przez Gminę Sobolew. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu udzielania 

ulg w spłacie należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny, przypadających 

Gminie Sobolew lub jej jednostkom organizacyjnym, warunków dopuszczalności pomocy 

publicznej w przypadkach, w których ulga stanowić będzie pomoc publiczną oraz 

wskazania organu lub osoby uprawnionych do udzielenia tych ulg. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zamiaru zmiany przebiegu części gminnej sieci 

wodociągowej w Sobolewie. 

13. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zarządzenia na terenie Gminy Sobolew 

– poboru podatków: od nieruchomości, rolnego i leśnego – od osób fizycznych w drodze 

inkasa, wyznaczenia inkasentów i określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso. 

14. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na oddanie 

w dzierżawę, w trybie bezprzetargowym – zabudowanej nieruchomości gruntowej, 

stanowiącej własność Gminy Sobolew. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru lub znajdującym 

się w gminnej ewidencji zabytków, usytuowanych na terenie Gminy Sobolew. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sobolew 

na lata 2018-2022. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Sobolew na 2018 rok. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w postaci dotacji celowej dla 
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Powiatu Garwolińskiego. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Gminy 

Sobolew wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2017 r. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Sobolew – absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu za 2017 r. 

21. Interpelacje, wolne wnioski i zapytania. 

22. Zamknięcie obrad. 
 

Przewodniczący zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia porządku obrad po dokonanych 

zmianach. 

W głosowaniu uczestniczyło 11 radnych. Nieobecni radni: Danuta Błachnio, Marian Lipiec, 

Anna Sowa i Mirosław Śliz.    

głosów “za” - 11 

głosów “przeciw“ - 0 

głosów “wstrzymujących się” – 0 

Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie.  

 

Pkt – 3 

Przyjęcie protokołu z XXXVIII sesji Rady Gminy w Sobolewie odbytej w dniu 19 kwietnia 

2018 r. 

Przewodniczący otworzył dyskusję. Wobec braków głosów Przewodniczący zarządził 

głosowanie w sprawie przyjęcia protokołu z XXXVIII sesji Rady Gminy w Sobolewie. 

W głosowaniu uczestniczyło 11 radnych. Nieobecni radni: Danuta Błachnio, Marian Lipiec, 

Anna Sowa i Mirosław Śliz.    

głosów “za” - 11 

głosów “przeciw“ - 0 

głosów “wstrzymujących się” – 0 

Protokół nr XXXVIII/2018 został przyjęty jednogłośnie. 

 

Pkt – 4 

Wystąpienie przedstawicieli Wojskowej Komendy Uzupełnień w Garwolinie 

Głos zabrał przedstawiciel Wojskowej Komendy Uzupełnień w Garwolinie major Andrzej 

Chojnacki szef wydziału rekrutacji, który przybliżył zebranym temat Wojska Obrony 

Terytorialnej omawiając następujące zagadnienia: 

1. Co to są Wojska Obrony Terytorialnej? 

2. Zadania WOT. 

3. Wymagania wobec kandydatów. 

4. Procedury rekrutacji do WOT. 

5. Przywileje dla żołnierzy WOT (korzyści finansowe). 

 

Obecni na sali zadawali pytania, do których systematycznie ustosunkowywał się przedstawiciel 

Wojskowej Komendy Uzupełnień w Garwolinie.  

Następnie major zwrócił się do zebranych z prośbą o rozpowszechnienie wśród mieszkańców 

tematu Wojsk Obrony Terytorialnej poprzez rozwieszenie plakatów i ulotek informacyjnych 

zachęcających ludzi do zgłaszania się do Wojska Obrony Terytorialnej. 

 

Pkt – 5 

Informacja Wójta z realizacji uchwał Rady Gminy podjętych na sesjach Rady Gminy 

w dniu 19 kwietnia 2018 r. oraz z działalności międzysesyjnej 
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Pan Wójt zdał sprawozdanie z realizacji uchwał Rady Gminy podjętych na XXXVIII sesji -

załącznik nr 5. 

Następnie przedłożył informację z działalności międzysesyjnej - załącznik nr 6 do niniejszego 

protokołu. 

Do obrad dołączyła radna Anna Sowa. 

Następnie Wójt przekazał informację o przetargach, które odbyły się już po przekazaniu 

materiałów radnym na sesję.  

Odbył się przetarg składający się z 7 części: 

1. Pierwsza część dotyczyła modernizacji drogi gminnej w Kownacicy w kierunku 

Zygmuntów– przetarg w tej części musi być unieważniony, bo kwoty znacząco 

przewyższają możliwości budżetowe. 

2. Druga część dotyczyła modernizacji ul. Wesołej w Sobolewie – jest propozycja dołożenia 

10 tys. zł wówczas będzie możliwość rozstrzygnięcia przetargu. 

3. Trzecia część dotyczyła przebudowy drogi gminnej w Chotyni – ilość środków jest 

wystarczająca wygrała firma Lider Konsorcjum F.H.U „BRUK-BUD” Piotr Skoczek. 

4. Czwarta część dotyczyła remontu ul. Milanowskiej w Sobolewie – zabrakło środków, 

będzie ogłaszany drugi przetarg. 

5. Piąta część dotyczyła Modernizacji ul. Widokowej w Sobolewie - zabrakło środków, 

będzie ogłaszany drugi przetarg. 

6. Szósta część dotyczyła remontu ul. Zakościelna i remontu przy cmentarzu w Gończycach 

– środków wystarczyło wygrała firma Przedsiębiorstwo Robót Drogowych Lubartów S. A. 

Odbył się również przetarg na Modernizację drogi gminnej Nr 131137W ul. Leszowa 

w m. Sobolew– zabrakło 10 tys. zł. Jest propozycja dołożenia brakujących środków.   

Ponadto Wójt dodał, iż z innych spraw pragnie przekazać informacje o tym, że firma, która 

miała zamiar produkować nawóz organiczno-mineralny, wycofała wniosek o wydanie decyzji. 

Przewodniczący otworzył dyskusję do powyższego punktu. 

Nikt nie zabrał głosu. 

 

Pkt – 6 

Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Gminy Sobolew z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 

2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie za 2017 r. 

Wójt przedstawił sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Gminy Sobolew 

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 

24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie za 2017 r. – załącznik 

nr 7 do niniejszego protokołu.  

 

Następnie Wójt poinformował, że działający Klub Seniora „Pogodni” znany z wystawiania 

sztuk dla dzieci oraz angażowania się w uroczystości patriotyczne, podjął działanie celem 

pozyskania dotacji z Funduszu Inicjatyw Obywatelskich. W ostatnich dniach okazało się, 

że przyznano im dotację w wysokości około 140 tys. zł. W związku z otrzymaną dotacją zarząd 

Klubu wystąpił z prośbą o rozwieszenie w sołectwach ulotek i rozpropagowanie wśród 

mieszkańców Gminy informacji o możliwości zapisywania się na zajęcia obejmujące projekt. 

I tak obecnie są prowadzone zapisy na zajęcia komputerowe oraz zajęcia basenowe fitness 

aerobic. Jedynymi warunkami jakie trzeba spełniać, aby móc zapisać się na powyższe zajęcia 

należy być mieszkańcem Gminy Sobolew oraz mieć ukończony 60 rok życia. Wójt pochwalił 

Klub za ich działalność i zaangażowanie w różnego typu inicjatywy.  

 

Pkt – 7 

Informacja z działalności Rady Powiatu 

Radny powiatowy Jan Tywanek poinformował, że w ostatnim czasie odbyła się jedna sesja 

Rady Powiatu Garwolińskiego w dniu 29 maja 2018 r., która dotyczyła: 
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1. Informacji Zarządu Powiatu o realizacji uchwał Rady Powiatu Garwolińskiego w roku 

2017. 

2. Informacji w sprawie oceny zasobów pomocy społecznej Powiatu Garwolińskiego na 

dzień 31 grudnia 2017 r. 

3. Informacji o stanie bezpieczeństwa sanitarnego Powiatu Garwolińskiego za rok 2017. 

4. Informacji o stanie bezpieczeństwa Powiatu Garwolińskiego w zakresie ochrony 

przeciwpożarowej za rok 2017. 

5. Informacji o stanie bezpieczeństwa na drogach powiatowych w 2017 r. 

6. Sprawozdania z realizacji Programu Współpracy Powiatu Garwolińskiego z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 

2003 roku o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie za rok 2017. 

7. Sprawozdania z działalności Powiatowego Centrum Kultury i Promocji w Miętnem za rok 

2017. 

8. Sprawozdania z realizacji zadań Poradni Psychologiczno – Pedagogicznej w Garwolinie 

za rok 2017. 

9. Sprawozdania z działalności Powiatowego Urzędu Pracy w Garwolinie za rok 2017. 

10. Podjęcia stanowiska w sprawie przedłużającego się procesu legislacyjnego w zakresie 

nowelizacji ustawy o publicznym transporcie zbiorowym, a także potrzeby dofinansowania 

ze środków budżetu państwa jednostek samorządu terytorialnego w zakresie finansowania 

publicznego transportu zbiorowego. 

11. Podjęcia uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Pana Stefana S. na działalność Dyrektora 

Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Garwolinie. 

12. Podjęcia uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Powiatu 

Garwolińskiego. 

13. Podjęcia uchwały w sprawie zmiany budżetu Powiatu Garwolińskiego na rok 2018. 

14. Przedstawienia sprawozdania z działalności Zarządu Powiatu Garwolińskiego między 

Sesjami. 

Radny powiatowy przekazał informację, że bezrobocie w Powiecie Garwolińskim spadło do 

najniższego i wynosi 6,6 %. Również liczba wypadków zmalała do 32. Ponadto zostały 

rozstrzygnięte trzy następujące przetargi: 

1. Ciąg drogi Sobolew-Kownacica-Gończyce. 

2. Ciąg drogowy Przyłęk-Sokół-Korytnica. 

3. Ulica Krępska. 

   

Przewodniczący otworzył dyskusję do powyższego punktu.  

Jako pierwszy głos zabrał radny Piotr Szewczyk pytając, czy będzie wytyczone przejście dla 

pieszych w Gończycach naprzeciwko stawu.  

Sekretarz udzielając odpowiedzi poinformował, iż w najbliższym czasie umówione jest 

spotkanie z przedstawicielem Zarządu Dróg Wojewódzkich, więc przedstawi powyższą prośbę.  

Z kolei radny Rafał Talarek zapytał, co z organizacją ruchu zjazdu koło państwa Flisków 

w Gończycach.  

Sekretarz obiecał poruszyć również ten temat na zaplanowanym spotkaniu. 

Następnie radna Anna Sowa zapytał o remont drogi w Damianowie.  

Sekretarz odpowiedział, iż w ostatnim czasie odbyło się spotkanie w Starostwie z Wójtami, 

przedstawicielami Powiatu, Kolei i Budimexu podczas, którego poruszany był temat 

niszczonych przy remoncie linii kolejowej dróg. W tym miesiącu mają być zrobione jedynie 

remonty bieżące. Co do naprawy dróg to zgodnie z zawartymi umowami wykonawca 

gwarantuje naprawę całej nawierzchni po zakończeniu robót.  

 

Następnie radny powiatowy przekazał, iż z przetargu na ul. Krępską zostało około 20 tys. zł. 

Zostaną one przeniesione na wydatki bieżące i w ramach tej kwoty ma zostać poprawione 

skrzyżowanie drogi Gończyce-Kownacica-Chotynia. 
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Pkt – 8 

Informacja Przewodniczących Stałych Komisji Rady Gminy z działalności Komisji 

między sesjami 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów poinformował, że od ostatniej sesji Komisja 

obradowała dwukrotnie. Pierwsze posiedzenie odbyło się w dniu 14 maja 2018 r. podczas 

którego poruszono następujące tematy: 

1. Dofinansowanie Klubu Sportowego Stowarzyszenie „PROMNIK GOŃCZYCE”. 

2. Zapoznanie się ze sprawozdaniami z wykonania budżetu Gminy Sobolew za 2017 r.  

3. Sprawy bieżące.   

Z kolei drugie posiedzenie odbyło się w dniu 11 czerwca 2018 r. i dotyczyło omówienia zmian 

budżetowych przygotowanych na sesję. 

Następnie Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Anna Sowa poinformowała, że Komisja 

obradowała w dniu 10 maja 2018 r. W czasie posiedzenia członkowie Komisji zapoznali się ze 

sprawozdaniami z wykonania budżetu Gminy Sobolew za 2017 r. oraz wypracowali  wniosek 

w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy.  

 

Do obrad dołączył radny Mirosław Śliz i radna Danuta Błachnio. 

 

Głos zabrała Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu informując, że Komisja 

obradowała w dniu 21 maja 2018 r. Poruszone w czasie posiedzenia tematy dotyczyły: 

1. Omówienia zmian w regulaminie określającym wysokość stawek dodatków: za wysługę 

lat, motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy oraz szczegółowe warunki 

przyznawania tych dodatków; szczegółowe warunki obliczania i wypłacania 

wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw; wysokość 

i warunki wypłacania nagród  - dla nauczycieli zatrudnionych w szkołach i przedszkolach 

prowadzonych przez gminę Sobolew 

2. Organizacji dożynek gminnych 2018. 

3. Spraw bieżących. 

 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych, Samorządu Terytorialnego i Bezpieczeństwa 

poinformował, że Komisja  nie obradowała. 

 

Z kolei Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Gospodarki i Ochrony Środowiska poinformował, 

iż Komisja obradowała w dniu 12 maja 2018 r. podczas, którego poruszone zostały sprawy 

bieżące.  

 

Przewodniczący otworzył dyskusję do powyższego tematu. 

 

Radna Anna Sowa zwróciła się z pytaniem, czy coś wiadomo na temat planowanego 

zamknięcia przejazdu kolejowego w Sobolewie.  

Odpowiedzi udzielił Wójt mówiąc, że z informacji które pozyskał wynika, iż przejazd 

faktycznie zostanie zamknięty. Dla ruchu kołowego zostanie uruchomiony przejazd na 

wysokości ul. Brzozowej. Z kolei jeśli chodzi o ruch pieszy to przeprowadził pierwsze 

rozmowy z Koleją i Budimexem podczas, których padła obietnica zorganizowania 

bezpiecznego przejścia dla pieszych gdzieś na wysokości ul. Milanowskiej.    

 

Pkt – 9 

Omówienie organizacji dożynek 

Przewodniczący poinformował, że Pani kierownik Gminnego Domu Kultury przekazała pismo, 

w którym zwraca się z prośbą do sołectw o pomoc w organizacji dożynek gminnych, które w 

tym roku odbędą się dnia 2 września w Sobolewie. Gospodarzem dożynek będzie sołectwo 

Sobolew III. 

Pani kierownik prosi, aby każde sołectwo wzięło w tej uroczystości udział poprzez:  
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- delegację z wieńcem dożynkowym (jak w roku ubiegłym wieńce wezmą udział w konkursie 

z nagrodami pieniężnymi), 

- przygotowanie stoiska ze staropolskim jadłem (grochówka, pyzy, pierogi, bigos, smalec 

ze swojskim chlebem i ogórkami, ciasto itp. – wybór według uznania), 

- przygotowanie scenki do tradycyjnego korowodu. 

Propozycje korowodu: 

1. Osoba prowadząca korowód konno, siewcy, żniwiarki z sierpami, żniwiarze z kosami, 

podbieraczki.  

2. Młocka cepami i na starej młockarni. 

3. Pszczelarstwo.  

4. Kowalstwo.  

5. Darcie pierza, robienie masła, dzieża z ciastem, przędzenie na kołowrotku, kołyska 

z dzieckiem. 

6. Pranie – balia, tara, kijanka, pralka Frania. 

7. Kwaszenie kapusty. 

8. Wóz z kapelą i śpiewakami. 

9. Stare maszyny rolnicze. 

10. Nowe maszyny rolnicze. 

11. Mile widziane scenki własnego pomysłu. 

 

Przewodniczący poinformował, że zorganizowana zostanie jeszcze Komisja Oświaty, Kultury 

i Sportu z udziałem sołtysów, celem uzgodnienia wszystkich szczegółów.  

Przewodniczący zarządził 10 minutową przerwę. 

Wznowiono obrady po przerwie.  

 

Pkt – 10 

Podjęcie uchwały w sprawie określenia w drodze Regulaminu wysokości stawek 

dodatków: za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy oraz 

szczegółowych warunków przyznawania tych dodatków; szczegółowych warunków 

obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych 

zastępstw; kryteria i tryb przyznawania nagród – dla nauczycieli zatrudnianych w 

szkołach i przedszkolach prowadzonych przez Gminę Sobolew. 

Przewodniczący oddał głos pani Ewie Szaniawskiej pracownikowi Urzędu Gminy.  

Pani Ewa omówiła projekt uchwały. 

Przewodniczący otworzył dyskusję do powyższego punktu. 

Głos zabrał radny Leszek Urawski pytając, czy nie słusznym było by dopisanie w regulaminie 

w § 11 punktu 5 mówiący o tym, że wynagrodzenie za godziny ponadwymiarowe, należy 

wypłacać za godziny faktycznie przepracowane.  

Odbyła się do powyższej sugestii dyskusja w wyniku, której uznano, aby nie dokonywać 

żadnych zmian w projekcie uchwały.  

 

Przewodniczący zarządził głosowanie w sprawie powyższej uchwały.  

W głosowaniu uczestniczyło 14 radnych. Nieobecny radny Marian Lipiec. 

głosów “za” - 13 

głosów “przeciw“ - 0 

głosów “wstrzymujących się” – 1 

Uchwała została podjęta. 
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Pkt – 11 

Podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu udzielania 

ulg w spłacie należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny, 

przypadających Gminie Sobolew lub jej jednostkom organizacyjnym, warunków 

dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga stanowić będzie 

pomoc publiczną oraz wskazania organu lub osoby uprawnionych do udzielenia tych ulg 

Przewodniczący otworzył dyskusję. 

Z uwagi na brak pytań i uwag do projektu niniejszej uchwały, Przewodniczący Rady poddał ją 

pod głosowanie. 

W głosowaniu uczestniczyło 14 radnych. Nieobecny radny Marian Lipiec. 

głosów “za” - 14 

głosów “przeciw“ - 0 

głosów “wstrzymujących się” – 0 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Pkt – 12 

Podjęcie uchwały w sprawie zamiaru zmiany przebiegu części gminnej sieci wodociągowej 

w Sobolewie 

Głos zabrał Wójt wyjaśniając, że firma Sante prężnie się rozrasta i zajęła teren, na którym był 

wybudowany gminny wodociąg. 20 lat temu nikt nie przewidział, że w tym miejscu powstanie 

tak duży zakład produkcyjny. Obecnie wodociąg przebiega przez teren zamknięty i w razie 

awarii mogą powstać problemy. Już wcześniej Gmina i firma zajmująca się konserwacja 

wodociągów monitowała do firmy Sante o znalezienie jakiegoś rozwiązania powstałej sytuacji. 

Były różne alternatywy rozwiązania obecnego problemu. Jednak najlepszym rozwiązaniem 

było by przeniesienie wodociągu poza teren zakładu i poprowadzenie go wzdłuż ul. Polnej. 

Niestety koszt takiego rozwiązania to około 200 tys. zł. Do tej pory firma Sante nie wyrażała 

chęci poniesienia kosztów tego zadania. Obecnie właściciele Sante zgodzili się pokryć koszty 

przeniesienia wodociągu, gdyż obawiają się strat, które mogły by nastąpić w czasie awarii. Jest 

jednak warunek, że po zakończonej modernizacji linii kolejowej i wybudowaniu drogi wzdłuż 

torów, gdy część obecnej ul. Polnej zostanie ulicą ślepą, Gmina przekaże ją na rzecz firmy 

(chodzi o odcinek na wysokości zakładu). Wójt kontynuując swoją wypowiedź powiedział, iż 

na chwilę obecną nie wiadomo jaka będzie to forma przekazania dzierżawa, czy też 

użytkowanie wieczyste. Firma Sante chce pozyskać ten odcinek na zorganizowanie parkingu 

dla pracowników. Powyższy projekt uchwały jest formą intencyjną, dającą pewnego rodzaju 

zabezpieczenie dla firmy, która musi włożyć środki w przełożenie wodociągu.  

 

Przewodniczący otworzył dyskusję do powyższego punktu.  

Radni zadawali pytania do których systematycznie ustosunkowywali się Wójt oraz Sekretarz. 

Po zakończonej dyskusji Przewodniczący poddał pod głosowanie powyższy projekt uchwały.  

W głosowaniu uczestniczyło 14 radnych. Nieobecny radny Marian Lipiec. 

głosów “za” - 13 

głosów “przeciw“ - 0 

głosów “wstrzymujących się” – 1 

Uchwała została podjęta. 

 

 

Pkt – 13 

Podjęcie uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie zarządzenia na terenie Gminy Sobolew 

– poboru podatków: od nieruchomości, rolnego i leśnego – od osób fizycznych w drodze 

inkasa, wyznaczenia inkasentów i określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso 

Przewodniczący wyjaśnił, że projekt uchwały jest następstwem wyborów nowego sołtysa 

sołectwa Ostrożeń Pierwszy, którym został wybrany pan Sławomir Więckowski. 

Przewodniczący złożył sołtysowi gratulacje i powitał go w gronie sołtysów.  
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Przewodniczący otworzył dyskusję do projektu uchwały. 

Z uwagi na brak pytań i uwag do projektu niniejszej uchwały, Przewodniczący Rady poddał ją 

pod głosowanie. 

W głosowaniu uczestniczyło 14 radnych. Nieobecny radny Marian Lipiec. 

głosów “za” - 14 

głosów “przeciw“ - 0 

głosów “wstrzymujących się” – 0 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Pkt – 14 

Podjęcie uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na oddanie 

w dzierżawę, w trybie bezprzetargowym – zabudowanej nieruchomości gruntowej, 

stanowiącej własność Gminy Sobolew 

Wójt wyjaśnił, że uchwała dotyczy działki, która została oddana wraz z budynkiem ośrodka 

zdrowia. Oddane zostały dwie działki. Na pierwszej działce usytuowany jest budynek ośrodka 

zdrowia, a druga jest tuż obok. Firma wydzierżawiająca grunty poinformowała Urząd, że druga 

działka jest im zbędna i nie chcą jej już dzierżawić. Ponadto Wójt wyjaśnił, że na tej działce 

zostanie zorganizowany plac zabaw, na który Gmina pozyskała dotację.  

Przewodniczący otworzył dyskusję. 

Z uwagi na brak pytań i uwag do projektu niniejszej uchwały, Przewodniczący Rady poddał ją 

pod głosowanie. 

W głosowaniu uczestniczyło 14 radnych. Nieobecny radny Marian Lipiec. 

głosów “za” - 14 

głosów “przeciw“ - 0 

głosów “wstrzymujących się” – 0 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Pkt – 15 

Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do 

rejestru lub znajdującym się w gminnej ewidencji zabytków, usytuowanych na terenie 

Gminy Sobolew 

Głos zabrał Wójt wyjaśniając, że uchwała związana jest z remontem starego kościoła 

w Sobolewie oraz innych zabytków usytuowanych na terenie Gminy Sobolew. Kościół 

w Sobolewie jest takim impulsem, ponieważ obecnie nie ma możliwości przekazania środków 

na remonty zabytków. Udzielenie dotacji na tego typu cele odbywa się na podobnej zasadzie 

jak przekazywanie dotacji dla organizacji pozarządowych. Muszą być wydzielone w budżecie 

środki i wówczas instytucje mogą zgłaszać się z prośbą o wsparcie ich inwestycji. Obecnie 

wyszła inicjatywa od ks. proboszcza parafii Sobolew. Ksiądz pozyskał duże środki na remont 

starego kościoła, ale potrzebuje wkładu na udział własny i w związku z tym, zwrócił się 

z prośbą o pomoc. Aby była możliwość udzielenia takiego wsparcia Rada Gminy w drodze 

uchwały winna określić zasady udzielenia dotacji na prace konserwatorskie zabytków 

znajdujących się na terenie Gminy. 

Przewodniczący otworzył dyskusję. 

Z uwagi na brak pytań i uwag do projektu niniejszej uchwały, Przewodniczący Rady poddał ją 

pod głosowanie. 

W głosowaniu uczestniczyło 14 radnych. Nieobecny radny Marian Lipiec. 

głosów “za” - 14 

głosów “przeciw“ - 0 

głosów “wstrzymujących się” – 0 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
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Pkt – 16 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sobolew 

na lata 2018-2022 

Głos zabrała Skarbnik Gminy omawiając kolejno projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie 

Gminy na 2018 r. oraz projekt uchwały w sprawie zmiany WPF na lata 2018-2022.  

 

Obrady opuścił radny Piotr Szewczyk. 

Następnie Skarbnik omówiła dodatkowe zmiany do projektu uchwały – zmiany stanowią 

załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.  

 

Przewodniczący otworzył dyskusję do powyższego punktu. 

Nikt nie zabrał głosu wobec tego Przewodniczący poddał na pod głosowanie zaproponowane 

zmiany do projektów uchwał. 

W głosowaniu uczestniczyło 13 radnych. Nieobecny radny Marian Lipiec i Piotr Szewczyk. 

głosów “za” - 13 

głosów “przeciw“ - 0 

głosów “wstrzymujących się” – 0 

Zmiany zostały przyjęte jednogłośnie. 

 

Następnie Przewodniczący poddał pod głosowanie powyższą uchwałę wraz z przyjętą zmianą. 

W głosowaniu uczestniczyło 13 radnych. Nieobecny radny Marian Lipiec i Piotr Szewczyk. 

głosów “za” - 13 

głosów “przeciw“ - 0 

głosów “wstrzymujących się” – 0 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Pkt – 17 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Sobolew na 2018 rok 

Przewodniczący otworzył dyskusję. 

Z uwagi na brak pytań i uwag do projektu niniejszej uchwały, Przewodniczący Rady poddał ją 

pod głosowanie wraz z przyjętymi zmianami. 

W głosowaniu uczestniczyło 13 radnych. Nieobecny radny Marian Lipiec i Piotr Szewczyk. 

głosów “za” - 13 

głosów “przeciw“ - 0 

głosów “wstrzymujących się” – 0 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Pkt – 18 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w postaci dotacji celowej dla 

Powiatu Garwolińskiego 

Przewodniczący otworzył dyskusję. 

Z uwagi na brak pytań i uwag do projektu niniejszej uchwały, Przewodniczący Rady poddał ją 

pod głosowanie. 

W głosowaniu uczestniczyło 13 radnych. Nieobecny radny Marian Lipiec i Piotr Szewczyk. 

głosów “za” - 13 

głosów “przeciw“ - 0 

głosów “wstrzymujących się” – 0 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Pkt – 19 

Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Gminy 

Sobolew wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2017 r. 

Głos zabrała Skarbnik Gminy omawiając kolejno:  



12 
 

- bilans z wykonania budżetu Gminy Sobolew za 2017 r., 

- łączny bilans obejmujący dane wynikające z bilansów jednostek budżetowych, 

- łączny rachunek zysków i strat obejmujący dane wynikające z rachunku zysków i strat 

jednostek budżetowych, 

- łączne zestawienie zmian w funduszu obejmujący dane wynikające z zestawień zmian 

w funduszu jednostek budżetowych, 

- sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Sobolew za 2017 r., 

- informację o stanie mienia Gminy Sobolew. 

Przewodniczący otworzył dyskusję. 

Z uwagi na brak pytań i uwag do projektu niniejszej uchwały, Przewodniczący Rady poddał 

ją pod głosowanie. 

W głosowaniu uczestniczyło 13 radnych. Nieobecni radni: Marian Lipiec i Piotr Szewczyk. 

głosów “za” – 13 

głosów “przeciw“ – 0 

głosów “wstrzymujących się” – 0 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Pkt – 20 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Sobolew – absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu za 2017 r. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej odczytała treść wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy 

z dnia 10 maja 2018 r. w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy z tytułu wykonania 

budżetu Gminy za 2017 rok. 

Przewodniczący poinformował, iż Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Warszawie uchwałą Nr Si.258.2018 zaopiniował pozytywnie wniosek Komisji Rewizyjnej 

Rady Gminy w Sobolewie w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Sobolew 

z tytułu wykonania budżetu za 2017 r., a następnie odczytał treść powyższej uchwały. 

  

Przewodniczący otworzył dyskusję. 

Z uwagi na brak pytań i uwag do projektu niniejszej uchwały, Przewodniczący Rady poddał 

ją pod głosowanie. 

W głosowaniu uczestniczyło 13 radnych. Nieobecni radni: Marian Lipiec i Piotr Szewczyk. 

głosów “za” – 13 

głosów “przeciw“ – 0 

głosów “wstrzymujących się” – 0 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Wójt podziękował za udzielone absolutorium. 

 

Pkt – 21 

Interpelacje, wolne wnioski i zapytania 

Jako pierwszy głos zabrał Przewodniczący Rady informując, iż w ostatnim czasie do Rady 

Gminy wpłynęły następujące pisma: 

1. Wojskowa Komenda Uzupełnień w Garwolinie zwróciła się z prośbą o możliwość 

spotkania z mieszkańcami aby móc przekazać informacje o rekrutacji do Wojsk Obrony 

Terytorialnej – pismo zrealizowane podczas dzisiejszej sesji. 

2. Pani Komendant Komendy Powiatowej Policji w Garwolinie przesłała zaproszenie na 

debatę powiatową, która odbędzie się w dniu 14 czerwca 2018 r. o godz. 12:00 w ZSP nr 1 

im. Bohaterów Westerplatte w Garwolinie. 

3. Wpłynęła petycja od mieszkańców Sobolewa w sprawie budowy placu zabaw 

w miejscowości Sobolew. 

Na zakończenie swojej wypowiedzi Przewodniczący zaprosił wszystkich na otwarcie świetlicy 

w Sokole, które odbędzie się w dniu 16 września 2018 r.  
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Głos zabrał radny Roman Ochnio pytając, do kogo należy zgłaszać zaorywanie rowów przez 

rolników. 

Wójt odpowiedział, że należy powiadamiać Urząd lub policję.  

Ponadto radny Roman Ochnio powrócił do tematu poruszanego na posiedzeniach Komisji 

dotyczącego organizacji ruchu na skrzyżowaniu w Gończycach naprzeciwko stawu. Zapytał 

czy pismo ze strony mieszkańców Gończyc pomogłoby interwencji w tej sprawie do zarządu 

dróg.  

Wójt odpowiedział, że gdyby mieszkańcy zwrócili się pisemnie w tej sprawie do niego jako 

Wójta, to na pewno pomogłoby to w rozmowach z przedstawicielami dróg wojewódzkich.  

Na zakończenie przedstawiciele Klubu Sportowego Stowarzyszenie „Promnik Gończyce” 

podziękowali za wydzielenie w budżecie środków na dotację na ich działalność.  

 

Pkt – 22 

Zamknięcie obrad 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Karol Marcinkowski 

podziękował obecnym za przybycie na sesję i dokonał zamknięcia XXXIX sesji Rady Gminy 

w Sobolewie. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

Przewodniczący Rady Gminy 

 /-/ Karol Marcinkowski 
 


